
 
 

Pieter van Winden nieuwe predikant van 
PKN de Kempen: ‘Ontkerkelijking wil niet 
zeggen dat religie en geloof voorbij zijn’ 
VELDHOVEN - ,,Geloof vindt vooral buiten de kerk plaats”, dat is de stelling van Pieter van 
Winden. Hij is de nieuwe regiopredikant van de protestantse kerken in de Kempen. 
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Normaal gesproken wordt Pieter van Winden uit Soest ingeschakeld als een protestantse kerk 
een probleem heeft. Dat kan bijvoorbeeld iets financieels zijn, of een conflict. Winden is over 
het algemeen interim-predikant en zit maximaal twee jaar op een bepaalde locatie. Zo was hij 
onder meer werkzaam in Amsterdam, Utrecht, Kampen en Wassenaar. 

Nu is dat anders. Hij gaat twee dagen in de week bij PKN de Kempen aan de slag. ,,Ik doe het 
in eerste instantie een jaar en dan moeten we van beide kanten kijken of we het wat vinden. 
Twee jaar is ook niet per se de max. Er is hier ook niet echt sprake van een probleem; de 
gemeenten draaien goed en werken goed samen, maar ze willen er meer uithalen.” 

We moeten ook de straat op 



De protestantse gemeenten in de Kempen werken al sinds 1 januari 2016 officieel samen. Het 
gaat om Aalst-Waalre, Bergeijk, Bladel, Eersel-Hoogeloon, Valkenswaard en Veldhoven. 
Sinds 9 maart 2017 heet de combinatie PKN de Kempen. Er vindt bijvoorbeeld uitwisseling 
tussen predikanten plaats. Maar daar moet het niet bij blijven. 

,,We kunnen er meer effect uit halen. De kerken leven wel, maar we moeten ook daarbuiten 
kijken. We moeten ook kijken naar de mensen die niet in de kerk zitten. De dienst is 
belangrijk, maar we moeten ook de straat op. Het gaat om het contact. Mijn stelling is dat 
geloof vooral vooral buiten de kerk plaatsvindt.” 

Niet alleen moet de samenwerking binnen de kerken worden geïntensiveerd. Ook moet die 
worden verbreed. ,,Door in de regio met andere partijen samen te werken, zoals 
maatschappelijke organisaties en ondernemers.” 

Je moet als kerk aansluiten bij de taal van de mensen 

Pieter van Winden  

De kerken willen levendig blijven om verdere afbrokkeling te voorkomen. Dat er minder 
mensen naar de kerk komen is volgens Van Winden niet het einde van de kerk. 
,,Ontkerkelijking wil niet zeggen dat religie en geloof voorbij zijn. Mensen verwoorden het 
vaak anders, maar het is wel geloof. Je moet als kerk aansluiten bij de taal van de mensen. De 
kerk is een middel en moet mensen helpen en ondersteunen in hun geloof. Het gebouw kan 
daarbij helpen.” 

Belangrijk dat de mensen het zelf doen 

Wat is de rol van de regiopredikant? ,,Ik help de kerken om hun visie scherp te krijgen. Waar 
ben je kerk voor? Dat hoeft niet overal hetzelfde te zijn. De kerken behouden hun 
zelfstandigheid. Gemeenschappen kunnen onderling verschillen, bijvoorbeeld in 
woonomgeving of mentaliteit. Ook kan ik helpen bij het leggen van contacten. Al is het 
belangrijk dat de mensen het zelf doen, want het moet niet wegvallen als ik vertrek.” 

Je kunt mensen zoeken door een briefje op te hangen, maar dat gaat niet werken 

Pieter van Winden  

Hij heeft een aantal ideeën die kunnen worden uitgevoerd. Bijvoorbeeld om met twintigers en 
dertigers in contact te komen. ,,Zij krijgen kinderen en zitten met de vraag waar voed ik ze 
mee op? Dan kun je beginnen met een groep ouders en de vraag hoe je spiritualiteit een plek 
kunt geven. Daarvoor kun je mensen zoeken door een briefje op te hangen, maar dat gaat niet 
werken”, stelt Van Winden. 

,,Als je mensen daarentegen opzoekt en vraagt of ze interesse hebben, krijg je er wel een 
aantal bij elkaar voor een avond of meer. Dan moet de kerk niet vertellen hoe het moet, maar 
dingen aanreiken. Ons doel is om voor meer mensen betekenis te kunnen geven aan hun 
geloof.” 

 


